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Zápis ze 138. jednání Antibyrokratické komise MZe 
konaného dne 28. 11. 2022 

 
Přítomni: Ing. František Winter, Bc. Daniela Augustinová, Ing. Ladislav Skopal, Ing. Josef Stehlík, Ing. 

David Brož, Vít Hejna, Ing. Bohumil Belada, Ing. Miroslav Koberna, CSc., Josef Hlahůlek, PhDr. Marcela 

Pánková, PhD. 

Omluveni:, Ing. Josef Čech, Ing. Jan Doležal, Ing. Andrea Skřivánková, Kateřina Urbánková, Jaroslav 

Havel, Mgr. Ondřej Večeř 

Nepřítomni: RNDr. Jiří Mach 

Hosté:  

Mgr. Klára Gorgoňová - zástupce SZIF 

Mgr. Daniel Albrecht - oddělení vnější legislativy MZe 

Ing. Karolína Menclová - ředitelka ČMSZP 

 

1.     Úvod 

 

Úvodem předseda komise Ing. Winter informoval o programu 138. jednání ABK MZe: 

▪ schválení programu 

▪ kontrola a připomínky k zápisu ze 137. jednání ABK MZe 

▪ nové podněty 

▪ různé, diskuse 

▪ závěr - stanovení termínu příštího jednání ABK MZe 

Výše uvedený program byl schválen všemi přítomnými členy komise.  

 

2.     Kontrola zápisu ze 137. jednání ABK MZe 

 

Zápis ze 137. jednání ABK MZe byl schválen členy komise. Ing. Belada vznesl dodatečnou úpravu 

formulace u bodu jednání MŽP + ABK MZe. 

Původní text: … Je vhodné memorandum zaslat zástupcům nevládních zemědělských 

organizací k prodiskutování či doplnění - posléze je nutné ho co nejdříve podat. U trvalých kultur 

převládají odlišné názory, shoda je na zákazu umisťování fotovoltaických elektráren na orné půdě.  

Úprava: …  AK souhlasí s tím, aby byla agrifotovoltaika u trvalých kultur, u TTP   jsou odlišné 

názory, shoda je, že by neměla být agrifotovoltaika uznávaná na běžné orné půdě. 

 

Ing. Winter provedl kontrolu plnění úkolů vyplývajících z minulého jednání ABK dle zápisu: 
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•  jednání MŽP + ABK MZe: Ing. Stehlík, Mgr. Ing. Šebek, Ing. Čech - podnět č. 392 Stavební zákon-

rekultivace ornice; č. 302 umisťování zemědělských staveb v krajině; podnět č. 446 MŽP - dopad zákona 

č. 41/2015 Sb. (pěstování RRD na velikostně omezených plochách v I. a II. třídě bonity zemědělského 

půdního fondu (dále jen ZPF) na základě rozhodnutí OOP); sloučeny podněty - podnět č. 415 Územní 

plánování, změna staveb. zákona; podnět č. 460 Mobilní oblouková hala a č. 484 Plachtové haly: 

Ing. Winter - novela stavebního zákona byla schválena vládou, v tuto chvíli je to bez nových změn.  

Dle domluvy z předchozího jednání zaslala ABK připomínky k fotovoltaikám NM Ing. Manovi z MŽP  

a Mgr. Albrechtovi. 

Mgr. Albrecht - 14. 11. 2022 proběhlo jednání MZe se zástupci MŽP na téma fotovoltaiky/agrivoltaiky. 

Ing. Winter - téma fotovoltaiky/agrivoltaiky bylo projednáno na 15. jednání Zemědělského výboru  

(22. 11. 2022). 

Ing. Belada - agrifotovoltaika je velmi citlivé téma a je důležité si předem uvědomit všechna možná 

negativa. 

Ing. Stehlík - bylo by vhodné uskutečnit jednání na MŽP k fotovoltaickým elektrárnám (dále jen FVE). 

Na zemědělské půdě dovolit FVE pouze na určitých typech TTP (viz zápis z předchozího jednání 

komise). 

Ing. Winter - dále je potřeba vyvolat jednání s MMR na téma haly a bydlení na farmě. Žádost o termín 

jednání byla konzultována se zástupcem MMR Ing. Sršněm (náměstek člena vlády), zatím bez 

konkrétního data. 

úkol: Ing. Winter - podněty zůstávají nadále ve sledování, nové informace referovat na příštím jednání. 

 

•   Ing. Čech, Ing. Stehlík - podnět č. 400 ČSÚ-MZe statistika stavu hosp. zvířat: komise nadále usiluje 

o co největší sjednocení číselníků a sjednocení ukazatelů poskytovaných ČSÚ pro statistické účely  

a poskytovaných MZe pro účel vedení registrů.  

Ing. Stehlík - bez nových informací, domluva z posledního jednání platí - k ulehčení vyplňování údajů 

při žádosti o dotace budou v některých tabulkách výpočtu zatížení uvedeny DJ i VDJ.   

úkol: Ing. Čech, Ing. Stehlík - podnět je plněn průběžně a zůstává ve sledování, o výsledcích pilotního 

testování budu členy komise informovat po jejich obdržení,  případně na příštím jednání ABK MZe.  

 

•  Mgr. Ing. Šebek - definice malých a středních podniků (vznik registru): požadavek na vznik 

systémového registru malých a středních podniků ze strany ABK MZe nadále trvá. V současné době je 

vývoj řešení podnětu beze změn.  

Bc. Augustinová - dotaz ke vzniku registru byl odeslán přímo MMR NM doc. Ing. Piechovi, Ph.D., LL.M 

ze Sekce fondů EU a řediteli Odboru strukturálních fondů Ing. Šmucrovi, MPA. Zatím bez odpovědi. 

Ing. Stehlík - na jednání dozorčí rady SZIF se projednávala evidence velkých podniků a propojenost  

do nového programového období. 

úkol: Ing. Winter - bylo by vhodné v průběhu ledna 2023 uskutečnit na toto téma přímo jednání  

na MPO (NM doc. Ing. Piecha, Ph.D., LL.M.) 

 

•  p. Urbánková - podnět č. 566 Porážky skotu na farmě: naše legislativa umožňuje porážku pouze  

ve fixační kleci jateční pistolí, není dovolena porážka skotu střelnou zbraní na pastvinách  

za určitých vymezených pravidel. Nyní vývoj řešení beze změn.  
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p. Urbánková - viz předchozí zápis, poslední jednání se zástupci SVS proběhlo 27. 4. 2022, v současné 

době beze změny ve vývoji podnětu.  

úkol: p. Urbánková - nadále pracovat na řešení podnětu, případné nové informace podat na příštím 

jednání komise.  

 

•  p. Urbánková, Ing. Stehlík - podnět č. 646 Novela veterinárního zákona - připomínky: podnět zůstává 

nadále ve sledování. 

p. Urbánková - viz zápis ze 135. jednání ABK MZe, novela uvádí 3 kusy ročně bez ohledu na věk zvířete 

(limit do 72 měsíců), takže ne přepočtem na VDJ. 

Ing. Stehlík - není možné akceptovat argument SVS, že nemají možnost přepočítávání na VDJ. 

úkol: p. Urbánková, Ing. Stehlík - podnět zůstává nadále ve sledování, případné nové informace podat 

na příštím jednání komise. 

 

• Ing. Skopal - podnět č. 654 Registrace honebních společenství: v databázi ÚHÚL chybí kontakty  

na zástupce HS v rejstříku (e-mail, tlf. číslo). Řešení úkolu trvá i nadále. 

Ing. Winter - téma chybějícího registru HS bylo projednáno na 15. jednání Zemědělského výboru (22. 

11. 2022). Posledně jsem informoval, že proběhla schůzka s JUDr. Netolickým (hejtman Pardubického 

kraje, má na starost legislativu Asociace krajů ČR). Bylo přislíbeno, že první kraj, který výše uvedené 

zavede, bude Pardubický. Dále sdělil, že téma zavede prostřednictvím hejtmanů (ORP).  Zatím jsem  

od pana hejtmana nedostal žádnou zpětnou informaci. 

Ing. Stehlík - bylo by vhodné pozvat na lednové nebo únorové jednání zástupce MZe (NM Mgr. Mlynář 

a Ing. Žižka Ph.D.). Projednat myslivecký zákon i registr honiteb. 

úkol: Ing. Winter - úkol zůstává nadále v řešení, projednám s panem ministrem. Nutno vyčkat na reakci 

JUDr. Netolického.  

 

•   p. Hejna, Ing. Doležal - podnět č. 676 Formulář "Veterinární osvědčení a zdravotní potvrzení  

k přemístění zvířete": autor poukazuje na nadbytečnou administrativní zátěž, když musí formulář 

společně s kartami zvířat a kolkem dovézt na KVS, kde vše opět potvrdí. Jednáni se zástupci SVS  

a stanoviska k podnětu jsou k dispozici v zápisu ze 124. jednání komise.  

Ing. Winter - téma bylo projednáno na 15. jednání Zemědělského výboru (22. 11. 2022). 

úkol: Ing. Winter - požádáme Mgr. Ing. Šebka, aby k tématu vznesl dotaz na nejbližším jednání ES MPO  

i v rámci návaznosti na digitalizaci státní správy. Informovat členy o výsledku na příštím jednání 

komise. 

 

•  p. Urbánková, Ing. Winter, Ing. Stehlík - podnět č. 712 Souhrn podnětů ke snížení byrokracie:  

p. Urbánková ve spolupráci se členy a poradci v EZ předložila komisi několik podnětů ke snížení 

byrokracie v oblasti LPIS, Portálu farmáře, IZR atd.  

úkol: p. Urbánková, Ing. Stehlík - pokračovat v řešení podnětů, podat informace na příštím jednání 

komise. 

 

•  p. Havel - podnět č. 713 SZIF - stížnost, překlep v žádosti; Pravidla PRV - VŘ (cenový marketing - obce 

a zastupitelé/střet zájmů); podnět č. 729 Zjednodušení pravidel administrace projektů v rámci PRV: viz 

předchozí zápis a příklady, kde se neuplatňují limity v rámci ČR a SK. 
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Ing. Winter - podnět je součásti Desatera, které v rámci MZe proběhlo vnitřním připomínkovým 

řízením. Téma bylo projednáno na 15. jednání Zemědělského výboru (22. 11. 2022). 

Ing. Stehlík - projednáno na dozorčí radě SZIF, v OP Rybářství se tyhle VŘ nedělají. 

Ing. Belada - měli bychom na příští jednání pozvat zástupce Sekce pro fondy EU a Řídící orgán PRV. 

úkol: Ing. Winter - pokračovat v řešení podnětu (změna Pravidel), na lednové jednání pozvat NM Ing. 

Sekáče a ŘO Ing. Taberyho (zabezpečí Bc. Augustinová),  informovat na příštím jednání komise. 

 

•   Ing. Stehlík - podnět č. 736 PGRLF-příjem žádostí: v návaznosti na problémy kolem příjmu žádostí 

do programu Provoz 2022 - snížení jistiny úvěru a po projednání se všemi členy komise žádá ABK MZe, 

aby se PGRLF vrátil výhradně k režimu průběžné podpory úroků z úvěrů. 

Zároveň p. Urbánková upozornila na naprosto tristní způsob podávání žádostí. Je třeba, aby PGRLF 

nastavilo jiný způsob příjmu a výběru podpořených žádostí, než je „kdo první přijde, ten dostane 

podporu“. 

Ing. Winter -budeme požadovat vrácení původního systému, který fungoval cca před 8 lety (stejné 

podmínky). 

úkol: Ing. Winter - pozvání na plánované prosincové jednání přislíbil předseda představenstva PGRLF 

doc. Dr. Ing. Kučera. 

 

•   Ing. Winter - podnět č. 737 Zařazení mezí do EVP: komise obdržela podnět, ve kterém tazatelka 

poukazuje na osvobození od daně z nemovitých věcí na pozemcích sloužících k zemědělským účelům 

(meze, které jsou při orné půdě a vymezují hranici půdního bloku). 

Bc. Augustinová - podnět byl odeslán Mgr. Gorgoňové se žádostí o prověření. Mgr. Gorgoňová zaslala 

tazatelce odpověď, kterou má komise k dispozici (došlo se k závěru, že odpověď zaměstnanců 

příslušného OPŽL nebyla dostatečná a podnět bude znovu předán na příslušné OPŽL, které zahájí 

řízení, posoudí předmětné parcely a následně bude tazatelku o výsledku řízení informovat). 

úkol: Bc. Augustinová - podnět ponechán ve sledování. 

 

•   Ing. Stehlík  - podnět č. 738 Eroze - redesign erozní ohroženosti půdy v LPIS: domníváme se, že 

redesign další erozní vrstvy v LPIS je špatně (shoda všech nevládních zemědělských organizací). Nyní 

by dávalo smysl zachování stávající vrstvy s úpravou parametrů a pokud bychom chtěli rozšiřovat 

vrstvu - tak pouze na podkladě skutečně proběhlých a vyhodnocených erozí. SPÚ plánuje 20. 11. 2022 

konferenci o opakovaných erozních událostech. Systém vytvořen je, ale není kompletně využíván.  

Ing. Stehlík - 24. 11. 2022 proběhlo jednání na úrovni zástupců MŽP, MZe a Ing. Vrzáň (VÚMOP). 

Červená vrstva bude moct dělit resp. oddělovat místa v PB, které jsou skutečně erozně ohrožena  

Ing. Belada - současný stav je opravdu neutěšený. Vznik nové vrstvy - tam přísnější podmínky než nyní 

ve střední vrstvě. 

Ing. Stehlík -projednáno i s Ing. Bělinovou - v roce 2024 pracovat s programem na „zkoušku“, ostrý 

provoz až od roku 2025.  

úkol: Ing. Winter - sledovat vývoj podnětu, nové informace podat na příštím jednání. 
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3.     Rozdělení nových podnětů 

 

•   Ing. Winter - podnět č. 740 Informace pro včelaře: komise obdržela podnět, ve kterém tazatel 

poukazuje na neaktuálnost a nejednotnost informací na webu MZe pro včelaře (data jsou rozeseta 

přes mnoho sekcí a portálů). 

úkol: podnět zaslat k vyjádření VO Oddělení rybářství a včelařství (Ing. Chalupa), zabezpečí Bc. 

Augustinová. 

 

•   Ing. Winter  - podnět č. 742 zadávání dat z REP a TRACES v EZ: od 1. 1 .2023 mají všechny kontrolní 

organizace v EU vystavovat certifikáty v systému TRACES, no do poloviny roku 2023 budou muset 

všechny 4 kontrolní organizace v ČR provádět dvojí evidenci - nadále zavádět certifikáty do národního 

registru (REP) a zároveň plnit evropskou legislativu (ručně zadávat podklady do TRACES). Autor uvádí, 

že nyní nelze, aby data z REP přebíral systém TRACES (programátoři jsou plně vytíženi novou dotační 

politikou pro rok 2023). 

úkol: podnět zaslat k vyjádření VO Oddělení ekologického zemědělství (Ing. Makovský Ph.D), zabezpečí 

Bc. Augustinová 

 

4.     Různé, diskuse   

•   Ing. Winter - 22.11.2022 proběhlo 15. jednání Zemědělského výboru, na které byli pozvání zástupci 

ABK MZe (Ing. Winter, Bc. Augustinová, Ing. Lanč, Ing. Čech a host Ing. Menclová), aby seznámili členy 

ZEV s činností komise. Ing. Winter stručně informoval o podnětech, které komise dlouhodobě řeší. 

Zmíněny byly všechny podněty z Desatera. Zástupci ZEV vyjádřili součinnost se členy ABK s řešením 

podnětů a vyžádali si pravidelný report ze strany komise. Nově bude zápis z každého jednání komise 

adresován i tajemníkovi ZEV. Podrobně viz zápis z 15. jednání ZEV PSP ČR (ABK MZE str. 11 - 15). 

PČR, PS od 2021, ZEV, zápis z jednání, č. 15 (22. listopadu 2022) (psp.cz) 

 

•   PhDr. Pánková předložila za SMS ČR dva návrhy na snížení byrokracie.  

▪ Zátěž: Povinnost právnických osob přikládat k žádosti o dotaci údaje o skutečném majiteli 

právnické osoby podle zákona upravujícího evidenci skutečných majitelů ve formě úplného 

výpisu platných údajů a údajů. 

Návrh řešení: S ohledem na veřejný charakter evidence skutečných majitelů si u právnických 

osob zřízených nebo založených podle českého práva může poskytovatel údaje ověřit sám. 

▪ Zátěž: Povinnost uveřejňovat smlouvy uzavřené na veřejnou zakázku na profilu zadavatele. 

Návrh řešení: Zmírnění povinnosti (zvýšení rozhodné částky). 

 

5.     Závěr 

 

Příští jednání ABK MZe se uskuteční 21. 12. 2022 v 9 hod. 

Zpracovala: Bc. Daniela Augustinová                                                                                                                   

Schválil: Ing. František Winter 

https://www.psp.cz/sqw/text/text2.sqw?idd=221277

